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1. Forslag til handlingsplan for reiseliv og opplevelsesnæringene tas til orientering. 

2. Det legges frem en politisk sak med konkretisering og oppfølging av tiltak i løpet 
av 2023.  

3. Kommunedirektøren får fullmakt til å igangsette arbeidet med Asker kommunes 
desitinasjonsledelse som en prøveperiode på ett år. I prøveperioden styrkes 
tjenesteområde Samfunnsutvikling med kr. 1 mill. samt en stilling som dekkes 
opp med en tilsvarende reduksjon i tjenesteområde Medborgerskap. Endringen 
søkes innarbeidet i 1. tertialrapport 2023. 

4. Asker kommune baserer arbeidet med å bidra til bedre rammebetingelser for 
opplevelsesnæringene på de tre foreslåtte bærende produktkonseptene; 
«Skattkisten», «To fjorder – en kyst» og «Bærekraftige arrangementer». 

 

1. Sammendrag og konklusjon 
Gjennom et bredt og entusiastisk samarbeid mellom Asker kommune og ulike 
aktører i reiselivsnæringen har det blitt lagt premisser for å svare ut en bestilling på 
en handlingsplan for opplevelsesnæringene og iverksette viktige strategier fra Asker 
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kommunes temaplaner. Firmaet 2469 Reiselivsutvikling AS ble høsten 2022 
engasjert til å bistå i arbeidet. 2469 Reiselivsutvikling har nå utarbeidet et forslag til 
en handlingsplan som skal bearbeides videre og vedtas politisk. 

Handlingsplanen foreslår å bygge en profil for Asker kommune gjennom å løfte frem 
tre produktkonsepter. Disse konseptene er «Skattkisten», «To fjorder – en kyst» og 
«Bærekraftige arrangementer». Kommunedirektøren anbefaler i denne saken å gå 
videre med disse tre konseptene og se på konkrete tiltak for å utvikle dem.  

Handlingsplanen legger vekt på at Asker har behov for å koordinere sine 
reiselivsaktiviteter, ulike tiltak for å styrke kommunens profil, innsats for å 
tilrettelegge for besøkende og mottak av forespørsler knyttet til arrangementer. Dette 
gjelder både kommunen selv og andre aktørers innsats. Andre vellykkete 
reiselivskommuner har organisert seg i form av en samlet desitinasjonsledelse. Dette 
er en arbeidsform som også er i tråd med Askers involverende 
medborgerskapstilnærming. Kommunedirektøren anbefaler å utvikle en slik 
samhandlingsmodell videre. 

Handlingsplanen for opplevelsesnæringene synliggjør et stort potensial for vekst i 
Askers arbeidsplasser og omsetning innenfor reiseliv og vil bli fulgt opp av 
kommunens interne næringsteam samt bli konkretisert og videreutviklet sammen 
med næringsliv, lag, organisasjoner og interesserte innbyggere. 

 

2. Bakgrunn for saken/saksopplysninger 
Arbeidet med Handlingsplan for reiseliv og opplevelsesnæringen har hatt bred 
forankring i hele Asker og er basert på samhandling både internt og eksternt. 
Arbeidet startet mars 2021 med møter, samlinger, studietur og kick off.1 Med planen 
skal Asker kommune bidra med gode rammebetingelser og tilrettelagt infrastruktur, 
som skal stimulere til bærekraftig reiseliv, med høy lokal verdiskaping, basert på 
kystnære og naturbaserte fortrinn.2 Asker kommune skal bidra til å bygge 
merkevaren Asker, det skal være et godt sted å bo, drive næring og godt sted å 
komme på besøk. 

Forankring og overordnete planer 
I behandlingen av det første økonomi- og handlingsprogrammet3 i den nye 
sammenslåtte Asker kommune, ble det vedtatt et oversendelsesforslag om å 
utarbeide en strategi for opplevelsesnæringene. En slik strategi var også et sterkt 

 

1 Se vedlagte Handlingsplan for reiseliv og opplevelsesnæring i Asker 2023-25 «Sammen for Asker 2030» for 
mer om medvirkningsprosesser og samhandling i utarbeidelse av planen 
2 For mer om Askers fortrinn innen reiseliv og lokal verdiskapning, se vedlagte handlingsplan 
3 Politiske møter og dokumenter | Asker kommune 

kommunes temaplaner. Firmaet 2469 Reiselivsutvikling AS ble høsten 2022
engasjert til å bistå i arbeidet. 2469 Reiselivsutvikling har nå utarbeidet et forslag til
en handlingsplan som skal bearbeides videre og vedtas politisk.

Handlingsplanen foreslår å bygge en profil for Asker kommune gjennom å løfte frem
tre produktkonsepter. Disse konseptene er «Skattkisten», «To fjorder - en kyst» og
«Bærekraftige arrangementer». Kommunedirektøren anbefaler i denne saken å gå
videre med disse tre konseptene og se på konkrete tiltak for å utvikle dem.

Handlingsplanen legger vekt på at Asker har behov for å koordinere sine
reiselivsaktiviteter, ulike tiltak for å styrke kommunens profil, innsats for å
tilrettelegge for besøkende og mottak av forespørsler knyttet til arrangementer. Dette
gjelder både kommunen selv og andre aktørers innsats. Andre vellykkete
reiselivskommuner har organisert seg i form av en samlet desitinasjonsledelse. Dette
er en arbeidsform som også er i tråd med Askers involverende
medborgerskapstilnærming. Kommunedirektøren anbefaler å utvikle en slik
samhandlingsmodell videre.

Handlingsplanen for opplevelsesnæringene synliggjør et stort potensial for vekst i
Askers arbeidsplasser og omsetning innenfor reiseliv og vil bli fulgt opp av
kommunens interne næringsteam samt bli konkretisert og videreutviklet sammen
med næringsliv, lag, organisasjoner og interesserte innbyggere.

2. Bakgrunn for saken/saksopplysninger
Arbeidet med Handlingsplan for reiseliv og opplevelsesnæringen har hatt bred
forankring i hele Asker og er basert på samhandling både internt og eksternt.
Arbeidet startet mars 2021 med møter, samlinger, studietur og kick off.1 Med planen
skal Asker kommune bidra med gode rammebetingelser og tilrettelagt infrastruktur,
som skal stimulere til bærekraftig reiseliv, med høy lokal verdiskaping, basert på
kystnære og naturbaserte fortrinn.2Asker kommune skal bidra til å bygge
merkevaren Asker, det skal være et godt sted å bo, drive næring og godt sted å
komme på besøk.

Forankring og overordnete planer
I behandlingen av det første økonomi- og handlingsprogrammet3i den nye
sammenslåtte Asker kommune, ble det vedtatt et oversendelsesforslag om å
utarbeide en strategi for opplevelsesnæringene. En slik strategi var også et sterkt

1 Se vedlagte Handlingsplan for reiseliv og opplevelsesnæring i Asker 2023-25 «Sammen for Asker 2030» for
mer om medvirkningsprosesser og samhandling i utarbeidelse av planen
2 For mer om Askers fortrinn innen reiseliv og lokal verdiskapning, se vedlagte handlingsplan
3 Politiske møter og dokumenter I Asker kommune
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ønske i intensjonsavtalen for kommunesammenslåingen.4 Formannskapet vedtok i 
april 2021 mandat for en arbeidsgruppe som skulle utarbeide en handlingsplan og 
tiltaket har også blitt tilført midler til å løse oppgaven.5 
 
Handlingsplan for opplevelsesnæringene er også inkludert i strategier i flere 
strategiske temaplaner i Asker kommune.6 Viktige fellestrekk i alle strategiene er de 
flotte tettstedene i Askers lokale fortrinn, samarbeid mellom ulike aktører – 
kommunale, frivillige, innbyggere og næringsaktører – samt bærekraftperspektivet.  
 
Handlingsplanen, som er vedlagt denne saken, er utarbeidet av 2469 
Reiselivsutvikling AS. Arbeidet har vært organisert med en styringsgruppe 
(kommunedirektørens ledergruppe) som beslutningsgruppe og en arbeidsgruppe 
som har i oppdrag «Å utvikle en handlingsplan for opplevelsesnæringen med tiltak 
på kort og lang sikt».  

Askers reiseliv og opplevelsesnæringer 
I handlingsplanen er reiseliv definert som en samlebetegnelse for næring som 
dekker etterspørsel fra reisende som befinner seg utenfor eget hjemmeområde. 
Reiselivet er folk som kommer på besøk, inkludert kortreiste besøk som kommer fra 
egen kommune. I følge 2469 Reiselivsutvikling, er det samspillet mellom næring, 
frivillige og kommunen som vil styrke opplevelsene i Asker kommune. 9 av 10 
nordmenn reiser på ferie og det vil ha stor betydning for reiselivsaktørene i 
nærområdet at flere besøker Askers strender, stier og serveringssteder.  

Opplevelsesnæring er identifisert som den hurtigst voksende reiselivstrenden i 
globalt perspektiv. Reiselivet beveger seg fra forutsigbarhet, strandliv og hotell til et 
reiseliv preget av opplevelser og aktivitet. Den enkelte gjest velger selv hva ferien 
skal inneholde, og stadig flere ønsker å bli kjent med stedet og dets innbyggere, og 
ikke bare dra fordelen av et behagelig klima eller visuelle kvaliteter. 
Opplevelsesturisten er turisten som ønsker natur, aktivitet, kultur og matopplevelser, 
og dekker derfor også begrepet kulturturisme. 

Asker kommune er en langstrakt kommune med 173 km kystlinje, seks kommersielle 
overnattingsbedrifter, fire campingplasser, 70-talls serveringssteder og et bredt 
utvalg opplevelsesleverandører. Asker hadde 149 244 kommersielle overnattinger i 

 

4 Oversendelsesforslaget lød: «Intensjonsavtalen for sammenslåingen av Røyken, Hurum og Asker var tydelig 
på at opplevelsesnæringene var viktige for den nye kommunen ved at «Det etableres en strategi for 
opplevelsesnæringen i den nye kommunen basert på kystkultur, historie og reiseliv.» Det ble videre 
understreket at kommunens nye temaplan for næring skulle ta opp i seg viktige problemstillinger knyttet til 
reiseliv og opplevelsesnæringer.  
5 Reiseliv i Asker kommune - handlingsplan for opplevelsesnæringene basert på kystkultur, historie og reiseliv 
6 Vedlagte handlingsplan redegjør for alle strategiene i vedtatte temaplaner som griper inn i tematikken reiseliv 
og opplevelsesnæringene. 

ønske i intensjonsavtalen for kommunesammenslåingen.4Formannskapet vedtok i
april 2021 mandat for en arbeidsgruppe som skulle utarbeide en handlingsplan og
tiltaket har også blitt tilført midler til å løse oppgaven.5

Handlingsplan for opplevelsesnæringene er også inkludert i strategier i flere
strategiske temaplaner i Asker kommune.6 Viktige fellestrekk i alle strategiene er de
flotte tettstedene i Askers lokale fortrinn, samarbeid mellom ulike aktører -
kommunale, frivillige, innbyggere og næringsaktører - samt bærekraftperspektivet.

Handlingsplanen, som er vedlagt denne saken, er utarbeidet av 2469
Reiselivsutvikling AS. Arbeidet har vært organisert med en styringsgruppe
(kommunedirektørens ledergruppe) som beslutningsgruppe og en arbeidsgruppe
som har i oppdrag «Autvikle en handlingsplan for opplevelsesnæringen med tiltak
på kort og lang sikt».

Askers reiseliv og opplevelsesnæringer
I handlingsplanen er reiseliv definert som en samlebetegnelse for næring som
dekker etterspørsel fra reisende som befinner seg utenfor eget hjemmeområde.
Reiselivet er folk som kommer på besøk, inkludert kortreiste besøk som kommer fra
egen kommune. I følge 2469 Reiselivsutvikling, er det samspillet mellom næring,
frivillige og kommunen som vil styrke opplevelsene i Asker kommune. 9 av 10
nordmenn reiser på ferie og det vil ha stor betydning for reiselivsaktørene i
nærområdet at flere besøker Askers strender, stier og serveringssteder.

Opplevelsesnæring er identifisert som den hurtigst voksende reiselivstrenden i
globalt perspektiv. Reiselivet beveger seg fra forutsigbarhet, strandliv og hotell til et
reiseliv preget av opplevelser og aktivitet. Den enkelte gjest velger selv hva ferien
skal inneholde, og stadig flere ønsker å bli kjent med stedet og dets innbyggere, og
ikke bare dra fordelen av et behagelig klima eller visuelle kvaliteter.
Opplevelsesturisten er turisten som ønsker natur, aktivitet, kultur og matopplevelser,
og dekker derfor også begrepet kulturturisme.

Asker kommune er en langstrakt kommune med 173 km kystlinje, seks kommersielle
overnattingsbedrifter, fire campingplasser, 70-talls serveringssteder og et bredt
utvalg opplevelsesleverandører. Asker hadde 149 244 kommersielle overnattinger i

4 Oversendelsesforslaget lød: «Intensjonsavtalen for sammenslåingen av Røyken, Hurum og Asker var tydelig
på at opplevelsesnæringene var viktige for den nye kommunen ved at «Det etableres en strategi for
opplevelsesnæringen i den nye kommunen basert på kystkultur, historie og reiseliv.» Det ble videre
understreket at kommunens nye temaplan for næring skulle ta opp i seg viktige problemstillinger knyttet t i l
reiseliv og opplevelsesnæringer.
5 Reiseliv i Asker kommune - handlingsplan for opplevelsesnæringene basert på kystkultur, historie og reiseliv
6 Vedlagte handlingsplan redegjør for alle strategiene i vedtatte temaplaner som griper inn i tematikken reiseliv
og opplevelsesnæringene.
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2019 og en verdiskaping innen reiselivet på kr. 360 mill. Kommunen er, med sine 
over 4.000 fritidsboliger, en av Norges største hyttekommuner og fjerde største 
kommune når det gjelder sommerhytter.  

Reiselivet er en avgjørende driver for samfunnsutvikling i flere deler av kommunen 
som består av mange tettsteder med et tydelig særpreg. Askers landskap 
karakteriseres av profilene til noen fjelltopper, små dalfører, mange vann og en 
skjærgård med kyststien som gir tilrettelagte turmuligheter langs hele kysten. Flere 
av stedene i Asker har badestrender i sentrum og store deler av marka er tilgjengelig 
for friluftsopplevelser hele året.  

Kultur er både historie og nåtid i Asker som har steder, bygninger, minnesmerker og 
foreninger som bygger opp om kommunens kulturelle bakgrunn. 
Opplevelsesdestinasjonen Asker har et godt og attraktivt kulturtilbud i hele 
kulturfeltet som tilbys publikum og gjennom aktiv deltakelse for lokalbefolkningen. 
Opplevelsesnæringen i Asker er sammensatt og bedriftene er ulik i størrelse, 
modenhet og betydning for lokalsamfunnet.  

Utfordringene som har kommet frem i arbeidet med handlingsplanen, er at 
driftsmarginen i reiselivsbedriftene i Asker er lav med et gjennomsnitt i 2019 på 2,2 
% målt mot landsgjennomsnittet som er 3,5 %. I 2019 var det totalt 1 065 sysselsatte 
i reiselivsnæringen i Asker. Dette utgjorde rundt 4 % av alle sysselsatte i kommunen. 
I tillegg til overnattingsgjester på de kommersielle bedriftene var det i 2019 over 74 
000 overnattingen på Airbnb-anlegg i kommunen. Anslagsvis er det over 347 000 
gjestedøgn på private hytter i Asker per år.  

Styrkene ved Asker som opplevelsesdestinasjon som ble identifisert i dette arbeidet 
er, i tillegg til beliggenheten, naturen med kystlinjen, de koselige små stedene og 
nærhet til marka. Dette i kombinasjon med kulturhistorien og et fremoverlent 
næringsliv. Frivilligheten står sterkt i Asker, spesielt innen idretten. Svakheten er 
mangel på attraksjonskraft og en tydelig profil, mens mulighetene ligger i en positiv 
prognose for markedsutviklingen mot 2030 og en tydeligere posisjonering i 
målgruppene av Asker. 

Forslag til bærende produktkonsepter 
Valget av de bærende produktkonseptene skal bidra til å tydeliggjøre hva Asker er 
best på som opplevelsesdestinasjon. De representerer satsingsområder for utvikling 
av flere attraksjoner og produkter. Bærende produktkonsepter med en tydelig lokal 
tilnærming gjør det lettere å skille opplevelsene i Asker fra tilsvarende opplevelser, 
aktiviteter og produkter andre steder.  

I tillegg til de bærende produktkonseptene kommer aktiviteter og opplevelser som 
representerer viktige tilleggsverdier ved Asker. Dette er aktiviteter og opplevelser 
som sammen skal bidra til at regionen framstår som særegen og autentisk, og som 

2019 og en verdiskaping innen reiselivet på kr. 360 mill. Kommunen er, med sine
over 4.000 fritidsboliger, en av Norges største hyttekommuner og fjerde største
kommune når det gjelder sommerhytter.
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som består av mange tettsteder med et tydelig særpreg. Askers landskap
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skjærgård med kyststien som gir tilrettelagte turmuligheter langs hele kysten. Flere
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for friluftsopplevelser hele året.
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modenhet og betydning for lokalsamfunnet.
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best på som opplevelsesdestinasjon. De representerer satsingsområder for utvikling
av flere attraksjoner og produkter. Bærende produktkonsepter med en tydelig lokal
tilnærming gjør det lettere å skille opplevelsene i Asker fra tilsvarende opplevelser,
aktiviteter og produkter andre steder.

I tillegg til de bærende produktkonseptene kommer aktiviteter og opplevelser som
representerer viktige tilleggsverdier ved Asker. Dette er aktiviteter og opplevelser
som sammen skal bidra til at regionen framstår som særegen og autentisk, og som
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bygger opp under Askers identitet. De tre foreslåtte konseptene7 egner seg som 
verktøy for stedsutvikling og som grunnlag for å utvikle opplevelser og tilbud som er 
attraktiv både for tilreisende og for lokalbefolkningen. De bærende 
produktkonseptene må, slik 2469 Reiselivsutvikling ser det, forankres i Askers 
«grunnfjell» som opplevelsesdestinasjon. I «grunnfjellet» finnes elementer som 
Asker kan bruke i sin opplevelsesproduksjon. Dette er ressurser i form av natur og 
kultur, mennesker og bedrifter, infrastruktur og andre ressurser som produserer 
opplevelser.  

De tre foreslåtte konseptene er: 

1. «Skattkisten»: Asker er en kommune som er rik på natur kultur og geologi, og 
som har et variert næringsliv med spisset kompetanse og fremtredende 
bedrifter i ulike bransjer. Mange av innbyggerne i Asker er ressurssterke og 
representerer et mangfold av ulike kulturer. Nærhet til skog og sjø i store deler 
av kommunen tilrettelegger for flittig bruk av naturen, i kombinasjon med 
kulturopplevelser. Asker har en interessant kulturhistorie og et godt 
kulturtilbud, og det ligger det en solid ressurs i å skape nye opplevelser basert 
på lokal kulturhistorie. Det er også rike mattradisjoner som sammen med 
lokalmatproduksjon legger grunnlaget for gode måltidsopplevelser, basert på 
inspirasjon ikke bare fra det norske kjøkkenet, men fra et bredt internasjonalt 
kjøkken. 

2. «To fjorder – en kyst»: Asker har lang kystlinje, over 60 strender i to attraktive 
fjorder med nærhet til skogen og marka, samt tettsteder med egenart og 
sommeridyll. En tilrettelagt kyststi tilgjengeliggjør nærhet til sjøen på en unik 
måte. En rekke gjestehavner og uthavner tilrettelegger for bruk fra sjøsiden. 
Kysten i Asker har mange naturkvaliteter i kombinasjon med kulturminner og 
besøksgårder. I tillegg til aktiviteter og opplevelser på og i nærheten av sjøen, 
gir marka med tilrettelagte stier også muligheter for varierte friluftsopplevelser 
på land. Naturen gir gode rammebetingelser og en stor variasjon i ressurser 
for å utvikle nye opplevelser og aktiviteter, hele året. De naturbaserte 
ressursene i Asker er først og fremst egnet for en kombinasjon av friluftsliv og 
lett tilgjengelige aktiviteter. 

3. «Bærekraftige arrangementer»: Asker har gode fortrinn som arrangørsted. 
Dette gjelder både for de som skal møtes gjennom jobben, frivillige 
organisasjoner eller for de som vil delta på idretts- eller kulturarrangementer. 
Det er ressurser i kommunen for idrettsarrangementer spesielt på og ved 
fjorden, i sykkelsporten og i marka. Når det gjelder hallidretter har ikke Asker 
store publikumsarenaer, men det er rikelig med anlegg i kommunen som gjør 
at en kan utvikle flere breddeidrettsarrangementer. Innenfor kurs- og 
konferansemarkedet ligger det ubenyttede ressurser i kommunens eget 
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næringsliv/organisasjoner. Asker, med sin beliggenhet og nærmarked, vil 
kunne bli fremst på bærekraftige arrangementer, der hensynet til miljø, 
lokalsamfunn og lokal verdiskaping prioriteres. 

Hovedkonklusjoner i handlingsplanen 
Handlingsplanen er opptatt av at stedsutvikling og reisemålsutvikling smelter 
sammen. Asker består av en rekke attraktive tettsteder, med særpreg og historie. 
Friluftsliv, sommerturisme og reiseliv har lange tradisjoner i kommunen, og mange av 
tettstedene er sterkt preget av rekreative- og kulturelle aktiviteter og 
opplevelsesnæringer. Kommuneplanens samfunnsdel8 fastsetter at disse 
tradisjonene skal videreutvikles og foredles. Ikke minst vil opplevelses- og 
reiselivsnæringen være viktig i stedsutviklingen. Som konsekvens av dette må 
kommunene ta et større ansvar for reiselivsutviklingen, mens reiselivsaktørene må ta 
et større ansvar for lokalsamfunnsutviklingen.  

Samhandling mellom offentlig og privat virksomhet er også en sentral konklusjon. 
Flere må samhandle og delta aktivt i forpliktende partnerskap for å utvikle stedet og 
reisemålet. Her ligger løsningen i en effektiv organisering av fellesoppgaver, for 
eksempel gjennom en desitinasjonsledelse. Utvikling av opplevelsesnæringen i 
Asker er et sammensatt utviklingsløp som involverer mange ulike aktører. 
Destinasjonsledelsen ivaretar samarbeidet mellom alle de aktørene som i fellesskap, 
formelt eller uformelt, leder utviklingen på reisemålet og i lokalsamfunnet. En god 
desitinasjonsledelse utøves på lokalsamfunnsnivå i et forpliktende samarbeid mellom 
de private næringsaktørene, de lokale interessentene (for eksempel andre næringer 
og innbyggerne) og kommunen. Handlingsplanen viser til kommuner som har lyktes 
med god destinasjonsledelse og anbefaler Asker kommune å ta en lederrolle i dette 
arbeidet. 

Effekten av å arbeide med dette i fokus, er økt attraktivitet i alle målgrupper. Tilbud 
som utvikles rettes inn mot lokalbefolkningen og effekten av satsing på reiseliv er 
ved siden av verdiskapingsvekst og nye arbeidsplasser, økt stedsattraktivitet. 

 

3. Sakens relevans for de tre bærekraftsdimensjonene 
Bærekraft er et viktig premiss for utvikling av en fremtidig opplevelsesnæring i Asker. 
Fokus på bærekraft er avgjørende for reiselivsnæringens langsiktige 
konkurranseevne. En bærekraftig kommuneøkonomi er avhengig av et 
velfungerende næringsliv, vekst i kortreiste arbeidsplasser i tillegg til en positiv 
folketallsutvikling. Bærekraftig tettstedsutvikling, engasjerte medborgere og et 
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innovativt næringsliv med reiselivsaktører som fremmer Askers lokale fortrinn er 
vesentlige elementer for å sikre økonomisk bærekraft. 

Bærekraftig reiseliv er å skape et reiseliv og en reiselivsnæring som tar vare på 
behovene til de reisende og lokalbefolkningen i dag, uten å skade naturressursene 
og ødelegge fremtidige generasjoners muligheter til å reise, se eller bo og oppleve 
det samme. Bærekraft i opplevelsesnæringen bygger, ifølge handlingsplanen, helt 
konkret også på ti prinsipper, som i sin helhet er omtalt i planen.9  

 

4. Tidligere behandling 
Saken har ikke vært behandlet tidligere, men innledende faser av arbeidet ble 
redegjort for i sak 0062/21 Reiseliv i Asker kommune - handlingsplan for 
opplevelsesnæringene basert på kystkultur, historie og reiseliv i Formannskapet 
06.04.2021.  

Sak 0071/22 Reiselivet i Asker - status handlingsplan for opplevelsesnæringer 
redegjorde for fremdrift i arbeidet. I saken ble det også vedtatt at Utvalg for 
medborgerskap 4. kvartal 2022 skulle få en sak med forslag til fremtidige tiltak og 
strategier i et langsiktig perspektiv for et bærekraftig reiseliv i Asker. 

 

5. Kommunedirektørens vurdering 
Kommunedirektøren vil innlede med å takke alle som har bidratt til å utarbeide et 
spennende og viktig innspill til handlingsplan for reiseliv og opplevelsesnæringer her 
i Asker. Det er særlig den brede medvirkningen med ulike aktører, eksempelvis 
hoteller, organisasjoner innen næringslivet og bedrifter som driver med 
opplevelsesnæring som imponerer i denne prosessen. Dette er et avgjørende arbeid 
som vil styrke kommunens attraktivitet både som besøks-, bosettings- og 
næringskommune. Reiseliv og opplevelsesnæring er vesentlige bidrag til Asker 
kommunes økonomiske bærekraft og kommunedirektøren vil peke på at kommunen 
må arbeide med å styrke sin posisjon som besøksdestinasjon. 

For å videreføre arbeidet med planen og innlemme den i kommunal 
tjenesteproduksjon, foreslår kommunedirektøren å konkretisere den planen som 

 

9 I korte trekk er de ti prinsippene: 1. Kulturell rikdom, 2. Naturmangfold, 3. Klimautslipp og 
klimatilpassing, 4. Rent miljø og ressurseffektivitet, 5. Lokal livskvalitet og sosiale verdier, 6. Lokal 
kontroll og engasjement, 7. Jobbkvalitet for reiselivsansatte, 8. Gjestetilfredshet, trygghet og 
opplevelseskvalitet, 9. Økonomisk levedyktige og konkurransedyktige reiselivsdestinasjoner gjennom 
lokal verdiskapning og 10. Økonomisk levedyktige og konkurransedyktige reiselivsbedrifter. 
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følger vedlagt i løpet av første kvartal 2023. Det vil bli utarbeidet en politisk sak der 
konkrete tiltak synliggjøres.  

Kommunedirektøren vil i første omgang se nærmere på hvordan Asker kommune 
kan fremstå med en helhetlig desitinasjonsledelse. Slik kommunedirektøren vurderer 
situasjonen slik at det er viktig at kommunen tar en lederrolle i dette arbeidet nå, men 
på sikt vil andre organisasjonsformer for en aktiv destinasjonsledelse kunne 
vurderes. Kommunedirektøren foreslår å omdisponere kr. 1 mill. og en stilling fra 
tjenesteområde Medborgerskap til tjenesteområde Samfunnsutvikling for å starte 
opp et ettårig prøveprosjekt knyttet til kommunens destinasjonsledelse.  

Videre skal kommunen arbeide for at koblingen mellom tettstedsutvikling, reiseliv og 
Askers lokale fortrinn styrkes. Samhandling med aktørene i bransjen og den gode 
dialogen som er opprettet, søkes videreført med søkelys på hvilken rolle kommunen 
har som planmyndighet, tilrettelegger og koordinerende instans og hvordan aktørene 
innen reiseliv og opplevelsesnæring på sin side kan bidra til å nå målene i planen. 

Kommunedirektøren legger opp til at arbeidet for kommunens del skjer innenfor 
eksisterende økonomiske rammer, men at kr. 1 mill. i tjenesteområde 
Medborgerskap avsettes til oppfølging av planen og særlig rettes inn mot arbeidet 
med kommunens destinasjonsledelse.  

 

Lars Bjerke 
kommunedirektør 

Dokumentet er elektronisk godkjent. 
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Reservevannsløsning for Åsheim vannverk (Sandungen) 

Kommunedirektørens forslag til vedtak: 
 

1. Reservevannsløsning for Åsheim vannverk sikres med levering av reservevann 
fra Glitrevannverket, med etablering av ny overføringsledning mellom Beston og 
Sætre høydebasseng (mulighetsstudiens alternativ 2).  

2. Prosjekteringen av løsningen igangsettes, med nødvendige avklaringer og 
forhandlinger med Glitrevannverket. 

3. Budsjett og framdriftsplan, samt fullmakt til å inngå nødvendige kontrakter, 
legges fram for politisk behandling etter avsluttet forprosjekt. 

 

1. Sammendrag og konklusjon 
Åsheim vannverk i tidligere Hurum kommune forsyner ca. 5750 personer med 
drikkevann, med Sandungen som vannkilde. Vannverket leverer et godt og 
helsemessig trygt drikkevann, med en forholdsvis enkel og lite ressurskrevende 
vannbehandling.  

Drikkevannsforskriften § 9 stiller krav til leveringssikkerhet. Det innebærer bl.a. at et 
vannverk må ha en alternativ vannforsyning/reservevann. I dagens situasjon 
eksisterer ingen fullverdig alternativ vannforsyning for Sandungen. Dette innebærer 
at leveringssikkerheten overfor vannabonnentene ikke er tilfredsstillende. 

Høsten 2021 fattet Mattilsynet vedtak om at Asker kommune må utarbeide en 
forpliktende framdriftsplan for å sikre at abonnentene som mottar vann fra Åsheim 

    0 Asker
kommune

Saksframlegg

Arkivsak
21/10525-9

Saksbehandler
Sigrun Hval Thurmer

Behandles av
Utvalg for samfunnstjenester
Formannskapet

Møtedato
01.12.2022
10.01.2023

Reservevannsløsning for Åsheim vannverk (Sandungen)

Kommunedirektørens forslag til vedtak:

1. Reservevannsløsning for Åsheim vannverk sikres med levering av reservevann
fra Glitrevannverket, med etablering av ny overføringsledning mellom Beston og
Sætre høydebasseng (mulighetsstudiens alternativ 2).

2. Prosjekteringen av løsningen igangsettes, med nødvendige avklaringer og
forhandlinger med Glitrevannverket.

3. Budsjett og framdriftsplan, samt fullmakt til å inngå nødvendige kontrakter,
legges fram for politisk behandling etter avsluttet forprosjekt.

1. Sammendrag og konklusjon
Åsheim vannverk i tidligere Hurum kommune forsyner ca. 5750 personer med
drikkevann, med Sandungen som vannkilde. Vannverket leverer et godt og
helsemessig trygt drikkevann, med en forholdsvis enkel og lite ressurskrevende
vannbehandling.

Drikkevannsforskriften § 9 stiller krav til leveringssikkerhet. Det innebærer bl.a. at et
vannverk må ha en alternativ vannforsyning/reservevann. I dagens situasjon
eksisterer ingen fullverdig alternativ vannforsyning for Sandungen. Dette innebærer
at leveringssikkerheten overfor vannabonnentene ikke er tilfredsstillende.

Høsten 2021 fattet Mattilsynet vedtak om at Asker kommune må utarbeide en
forpliktende framdriftsplan for å sikre at abonnentene som mottar vann fra Åsheim
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vannverk får drikkevann til enhver tid. Pålegget medfører at Asker kommune må 
etablere en alternativ vannforsyning fra en annen vannkilde.  

Med den bakgrunn har Asker kommune sammen med Glitrevannverket og Frogn 
kommune gjennomført en mulighetsstudie med mål om å sikre reservevann til 
Åsheim vannverk. Studien peker også på aktuelle løsninger for fremtidige 
utfordringer i hele Glitrevannverkets forsyningsområde i Asker. Det er 4 tiltakspakker 
som vil gi fullverdig reservevann til Åsheim vannverk. Følgende alternative 
tiltakspakker ble vurdert:  

o Reservevann fra Glitre uten og med høydebasseng - alt 1 og alt 2 
o Reservevann fra Bjørvann vannbehandlingsanlegg - alt 3 
o Reservevann fra Setervann vannbehandlingsanlegg - alt 4 

Mulighetsstudien anbefaler å gå videre med alternativ 2, en løsning som innebærer å 
knytte seg til overføringsledningen til Glitrevannverket. Løsningen vil gi et robust 
vannforsyningssystem sør i kommunen, og er vurdert som mest bærekraftige både i 
forhold til miljø, økonomi og sosiale forhold. Ved tilkobling til Glitrevannverket vil 
dette området kunne forsynes med vann fra både Glitre og Holsfjorden (Asker og 
Bærum vannverk). 

Det anbefales å starte et forprosjekt i 2023 med formål å sikre Åsheim vannverk 
reservevann innen 2026. Dimensjoner på vannforsyningssystemet er det som vil 
avgjøre kostnadene og som i samarbeid med Glitrevannverket må avklares i 
forprosjektet. Som en del av forprosjektet må det prioriteters å utarbeide en avtale for 
finansiering og eierskap for valgte løsninger. 

 

2. Bakgrunn for saken/saksopplysninger 
2.1. Åsheim vannverk med Sandungen som drikkevannskilde 
Åsheim vannverk, tidligere Hurum kommune, har Sandungen som vannkilde. Åsheim 
vannverk forsyner ca. 5750 personer i Sætre, Klokkarstua, Verket og Holmsbu. 
Sandungen er en god drikkevannskilde. Med en forholdsvis enkel og lite 
ressurskrevende vannbehandling, leverer vannverket i dag et godt helsemessig trygt 
drikkevann som tilfredsstiller drikkevannsforskriftens krav til kvalitet.  

Drikkevannsforskriften § 9 stiller også krav til leveringssikkerhet. Det innebærer bl.a. 
at et vannverk må ha en alternativ vannforsyning/reservevann. I dagens situasjon 
eksisterer ingen fullverdig alternativ vannforsyning for Sandungen.  Dersom Åsheim 
vannverk ikke kan levere drikkevann, vil Bjørvann fungere som krisekilde. Bjørvann 
har en enkel vannbehandling som ikke tilfredsstiller drikkevannsforskriftenes krav til 
å levere et hygienisk og bruksmessig drikkevann. Derfor er Bjørvann definert som en 
krisevannkilde og ikke en reservevannkilde og det må sendes ut kokevarsel ved 

vannverk får drikkevann til enhver tid. Pålegget medfører at Asker kommune må
etablere en alternativ vannforsyning fra en annen vannkilde.
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Mulighetsstudien anbefaler å gå videre med alternativ 2, en løsning som innebærer å
knytte seg til overføringsledningen til Glitrevannverket. Løsningen vil gi et robust
vannforsyningssystem sør i kommunen, og er vurdert som mest bærekraftige både i
forhold til miljø, økonomi og sosiale forhold. Ved tilkobling til Glitrevannverket vil
dette området kunne forsynes med vann fra både Glitre og Holsfjorden (Asker og
Bærum vannverk).

Det anbefales å starte et forprosjekt i 2023 med formål å sikre Åsheim vannverk
reservevann innen 2026. Dimensjoner på vannforsyningssystemet er det som vil
avgjøre kostnadene og som i samarbeid med Glitrevannverket må avklares i
forprosjektet. Som en del av forprosjektet må det prioriteters å utarbeide en avtale for
finansiering og eierskap for valgte løsninger.

2. Bakgrunn for saken/saksopplysninger
2.1. Åsheim vannverk med Sandungen som drikkevannskilde
Åsheim vannverk, tidligere Hurum kommune, har Sandungen som vannkilde. Åsheim
vannverk forsyner ca. 5750 personer i Sætre, Klokkarstua, Verket og Holmsbu.
Sandungen er en god drikkevannskilde. Med en forholdsvis enkel og lite
ressurskrevende vannbehandling, leverer vannverket i dag et godt helsemessig trygt
drikkevann som tilfredsstiller drikkevannsforskriftens krav til kvalitet.

Drikkevannsforskriften§ 9 stiller også krav til leveringssikkerhet. Det innebærer bl.a.
at et vannverk må ha en alternativ vannforsyning/reservevann. I dagens situasjon
eksisterer ingen fullverdig alternativ vannforsyning for Sandungen. Dersom Åsheim
vannverk ikke kan levere drikkevann, vil Bjørvann fungere som krisekilde. Bjørvann
har en enkel vannbehandling som ikke tilfredsstiller drikkevannsforskriftenes krav til
å levere et hygienisk og bruksmessig drikkevann. Derfor er Bjørvann definert som en
krisevannkilde og ikke en reservevannkilde og det må sendes ut kokevarsel ved
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leveranse fra Bjørvann. Åsheim vannverk har dermed ingen fullverdig 
reservevannsløsning som både tilfredsstiller kravene til drikkevannskvalitet som gir 
god nok leveringssikkerhet. 

Høsten 2021 fattet Mattilsynet vedtak om at Asker kommune må utarbeide en 
forpliktende framdriftsplan for å sikre at abonnentene som mottar vann fra Åsheim 
vannverk får drikkevann til enhver tid. Pålegget medfører at Asker kommune må 
etablere en alternativ vannforsyning fra en annen vannkilde. Pålegget fra Mattilsynet 
med svarbrev fra Asker kommune, er lagt ved saken.  

Med den bakgrunn har Asker kommune sammen med Glitrevannverket og Frogn 
kommune gjennomført en mulighetsstudie. Rapporten fra mulighetsstudien er lagt 
ved saken. Formålet med studien har vært todelt: 

o Sikre reservevann til Åsheim vannverk. 
o Peke på aktuelle løsninger for fremtidige utfordringer i hele Glitrevannverkets 

forsyningsområde i Asker.  

2.1.1. Sikre reservevann til Åsheim vannverk. 
For å sikre reservevann med riktig kapasitet og kvalitet til Åsheim vannverk, ble ulike 
alternative tiltakspakker vurdert i mulighetsstudien. Alternativene som ble vurdert er:   

o Reservevann fra Glitre uten og med høydebasseng - alt 1 og alt 2 
o Reservevann fra Bjørvann vannbehandlingsanlegg - alt 3 
o Reservevann fra Setervann vannbehandlingsanlegg - alt 4 

Alternativ 1 og 2 innebærer reservevannforsyning fra Glitre.  Alternativ 3 og 4 
medfører behov for oppgradering og utbygging av to nye vannbehandlingsanlegg, 
Setervann i tidligere Røyken og Bjørvann i tidligere Hurum. Begge kildene er i dag 
definert som krisekilder da vannbehandlingen ikke tilfredsstiller 
drikkevannsforskriftens krav til hygienisk og bruksmessig kvalitet.  
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De ulike tiltakene ble vurdert med hensyn på nytteverdi sett opp mot kostnader. 
Resultatene er illustrert i tabellen nedenfor. 
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Alt 1 – Tilknytning 
Glitre uten 
høydebasseng 

48-55 X X 
 

  
 

Alt 2 – Tilknytning 
Glitre med 
høydebasseng 

56 - 75 X X X X  
 

Alt 3 – Bjørvann 74 X    X  

Alt 4 - Setervann 140 X    X X 

 

Oppgradering av Setervann og Bjørvann vannbehandlingsanlegg er kostbare og 
driftstunge tiltak og gir begrenset nytteverdi som reservekilder siden de ikke kan 
regnes som utømmelige kilder.  Det anbefales derfor ikke å oppgradere disse 
anleggene. Ved tilkobling til Glitrevannverket vil dette området kunne forsynes med 
vann fra både Glitre og Holsfjorden (Asker og Bærum vannverk).  

Mulighetsstudien anbefaler å gå videre med alternativ 2, Glitre som 
reservevannforsyning for Åsheim vannverk som inkluderer et nytt høydebasseng på 
Beston.  

Kostnadsintervallet for alternativ 2 gjenspeiler ulike dimensjoner på ledningsanlegg 
og høydebasseng. Det kan være aktuelt med økte dimensjoner som følge av 
Glitrevannverkets behov. Det vil igjen innebære større grad av spleiselag. 
Dimensjoner på vannforsyningssystemet og kostnadsfordeling mellom partene vil 

De ulike tiltakene ble vurdert med hensyn på nytteverdi sett opp mot kostnader.
Resultatene er illustrert i tabellen nedenfor.
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Alt 1 - Tilknytning
Glitre uten
høydebasseng

48-55 x x

Alt 2 - Tilknytning
Glitre med
høydebasseng

56 - 75 x x x x

Alt 3 - Bjørvann 74 x x
Alt 4 - Setervann 140 x x x

Oppgradering av Setervann og Bjørvann vannbehandlingsanlegg er kostbare og
driftstunge tiltak og gir begrenset nytteverdi som reservekilder siden de ikke kan
regnes som utømmelige kilder. Det anbefales derfor ikke å oppgradere disse
anleggene. Ved tilkobling til Glitrevannverket vil dette området kunne forsynes med
vann fra både Glitre og Holsfjorden (Asker og Bærum vannverk).

Mulighetsstudien anbefaler å gå videre med alternativ 2, Glitre som
reservevannforsyning for Åsheim vannverk som inkluderer et nytt høydebasseng på
Beston.

Kostnadsintervallet for alternativ 2 gjenspeiler ulike dimensjoner på ledningsanlegg
og høydebasseng. Det kan være aktuelt med økte dimensjoner som følge av
Glitrevannverkets behov. Det vil igjen innebære større grad av spleiselag.
Dimensjoner på vannforsyningssystemet og kostnadsfordeling mellom partene vil
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avklares i forprosjektfasen. Som en del av forprosjektet må det prioriteres å 
utarbeide en avtale for både finansiering og eierskap for valgte løsninger.  

Anbefalt løsning er vist som rødt i figuren over og består av ledningsanlegg, 
trykkøkningsstasjon og høydebasseng. Avhengig av valg av dimensjoner er 
kostnadene estimert til 56-75 mill. kr. 

2.2. Fremtidige utfordringer i hele forsyningsområdet til Glitrevannverket.  
Formålet med mulighetsstudien har også vært å peke på aktuelle løsninger for 
fremtidige utfordringer i hele forsyningsområdet til Glitrevannverket. 

Glitre sin overføringsledning fra Gullhaug til Beston forsyner Frogn kommune via en 
sjøledning som krysser Oslofjorden mellom Sætre og Drøbak. For å gi tilstrekkelig 
sikkerhet og kapasitet fram mot 2060 vil valg av løsninger være avhengig av hvor 
mye vann som skal forsynes over til østsiden av Oslofjorden. Frogn kommune og Ås 
kommune utreder fremtidig behov for hoved- og reservekilde.    

Mulighetsstudien har løftet opp fremtidige utfordringer og pekt på potensielle 
løsninger i hele Glitres forsyningsområde i Asker, i alt 15 ulike tiltak er utredet hvorav 
4 av tiltakene er knyttet til en løsning for reservevann til Åsheim vannverk. Det har 
vært et mål å finne fram til samfunnsøkonomisk gode løsninger med størst mulig 
nytteverdi i forhold til kostnad.   

avklares i forprosjektfasen. Som en del av forprosjektet må det prioriteres å
utarbeide en avtale for både finansiering og eierskap for valgte løsninger.
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Anbefalt løsning er vist som rødt i figuren over og består av ledningsanlegg,
trykkøkningsstasjon og høydebasseng. Avhengig av valg av dimensjoner er
kostnadene estimert til 56-75 mill. kr.

m
Morkvannet

2.2. Fremtidige utfordringer i hele forsyningsområdet til Glitrevannverket.
Formålet med mulighetsstudien har også vært å peke på aktuelle løsninger for
fremtidige utfordringer i hele forsyningsområdet til Glitrevannverket.

Glitre sin overføringsledning fra Gullhaug til Beston forsyner Frogn kommune via en
sjøledning som krysser Oslofjorden mellom Sætre og Drøbak. For å gi tilstrekkelig
sikkerhet og kapasitet fram mot 2060 vil valg av løsninger være avhengig av hvor
mye vann som skal forsynes over til østsiden av Oslofjorden. Frogn kommune og As
kommune utreder fremtidig behov for hoved- og reservekilde.

Mulighetsstudien har løftet opp fremtidige utfordringer og pekt på potensielle
løsninger i hele Glitres forsyningsområde i Asker, i alt 15 ulike tiltak er utredet hvorav
4 av tiltakene er knyttet til en løsning for reservevann til Åsheim vannverk. Det har
vært et mål å finne fram til samfunnsøkonomisk gode løsninger med størst mulig
nytteverdi i forhold til kostnad.
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3. Sakens relevans for de tre bærekraftsdimensjonene 
Et samarbeid om levering av vann på tvers av organisasjoner og kommunegrenser 
vil sikre at investeringene kommer til nytte for flere vannabonnenter. 
Leveringssikkerheten er langt bedre dersom valgt løsning for reservevann inngår 
som en del av den daglige driften ved et annet vannverk. Dette oppnås ved anbefalt 
løsning.  Anbefalt løsning vil også medføre at Bjørvann kan frigis til rekreasjons- og 
friluftsformål.  Alle vurderte tiltak er kostnadsberegnet og den foreslåtte løsningen er 
vurdert som mest bærekraftig. 

 

4. Tidligere behandling 
Temaplan vann og vannmiljø ble vedtatt 8. mars 2022. I den finner vi strategien «Vi 
skal sørge for at drikkevannet er hygienisk betryggende og av god bruksmessig 
kvalitet ved å sikre drikkevannskildene, vedlikeholde systemet og rehabilitere ved 
behov.» For Åsheim vannverk innebærer dette følgende: 

1. Planlegge og etablere reservannsløsning for Åsheim vannverk med Sandungen 
som kilde, i samarbeid med Glitrevannverket 

2. Styrke Bjørvann som krisevannkilde ved å etablere kloranlegg 

Det er punkt 1 som har blitt vurdert gjennom nevnte mulighetsstudie og som nå 
anbefales iverksatt.  

 

5. Kommunedirektørens vurdering 
Asker kommune som vannverkseier har et ansvar for å sikre et helsemessig godt 
drikkevann til sine abonnenter til enhver tid. Å etablere reservevann for Åsheim 
vannverk ved å knytte seg til overføringsledningen til Glitrevannverket, vil gi et robust 
vannforsyningssystem sør i kommunen.  Den anbefalte løsningen er vurdert som 
den mest bærekraftige både i forhold til miljø, økonomi og sosiale forhold. 

Denne saken svarer ut Mattilsynets pålegg og er i tråd med framdriften i Temaplan 
for vann og vannmiljø. Finansiering av tiltaket ligger inne i investeringsnivået som er 
vedtatt for temaplanen. 

Kommunedirektøren anbefaler å starte opp med et forprosjekt i 2023 med formål å 
sikre Åsheim vannverk reservevann innen 2026.  Samtidig gjennomføres avklaringer 
og forhandlinger med Glitrevannverket om levering av vann, kostnadsfordeling og 
eierskap til installasjonene. 

 

3. Sakens relevans for de tre bærekraftsdimensjonene
Et samarbeid om levering av vann på tvers av organisasjoner og kommunegrenser
vil sikre at investeringene kommer til nytte for flere vannabonnenter.
Leveringssikkerheten er langt bedre dersom valgt løsning for reservevann inngår
som en del av den daglige driften ved et annet vannverk. Dette oppnås ved anbefalt
løsning. Anbefalt løsning vil også medføre at Bjørvann kan frigis til rekreasjons- og
friluftsformål. AIie vurderte tiltak er kostnadsberegnet og den foreslåtte løsningen er
vurdert som mest bærekraftig.

4. Tidligere behandling
Temaplan vann og vannmiljø ble vedtatt 8. mars 2022. I den finner vi strategien «Vi
skal sørge for at drikkevannet er hygienisk betryggende og av god bruksmessig
kvalitet ved å sikre drikkevannskildene, vedlikeholde systemet og rehabilitere ved
behov.» For Åsheim vannverk innebærer dette følgende:

1. Planlegge og etablere reservannsløsning for Åsheim vannverk med Sandungen
som kilde, i samarbeid med Glitrevannverket

2. Styrke Bjørvann som krisevannkilde ved å etablere kloranlegg

Det er punkt 1 som har blitt vurdert gjennom nevnte mulighetsstudie og som nå
anbefales iverksatt.

5. Kommunedirektørens vurdering
Asker kommune som vannverkseier har et ansvar for å sikre et helsemessig godt
drikkevann til sine abonnenter til enhver tid. A etablere reservevann for Åsheim
vannverk ved å knytte seg til overføringsledningen til Glitrevannverket, vil gi et robust
vannforsyningssystem sør i kommunen. Den anbefalte løsningen er vurdert som
den mest bærekraftige både i forhold til miljø, økonomi og sosiale forhold.

Denne saken svarer ut Mattilsynets pålegg og er i tråd med framdriften i Temaplan
for vann og vannmiljø. Finansiering av tiltaket ligger inne i investeringsnivået som er
vedtatt for temaplanen.

Kommunedirektøren anbefaler å starte opp med et forprosjekt i 2023 med formål å
sikre Åsheim vannverk reservevann innen 2026. Samtidig gjennomføres avklaringer
og forhandlinger med Glitrevannverket om levering av vann, kostnadsfordeling og
eierskap til installasjonene.

6/7



 

  7/7 

Lars Bjerke 
kommunedirektør 

Dokumentet er elektronisk godkjent.  

 

Vedlegg: 

Vedtaksbrev fra Mattilsynet  
Svarbrev fra Asker kommune til Mattilsynet 
Mulighetsstudie vannforsyning Asker sør - rapport 

Lars Bjerke
kommunedirektør

Dokumentet er elektronisk godkjent.

Vedlegg:

Vedtaksbrev fra Mattilsynet
Svarbrev fra Asker kommune til Mattilsynet
Mulighetsstudie vannforsyning Asker sør - rapport

717



  

  1/7 
 

  

Saksframlegg 
 

Arkivsak Saksbehandler 
22/20076-1 Mari Napstad Gabrielsen 

 

Behandles av Møtedato 
Utvalg for samfunnstjenester 01.12.2022 
 

Håndtering av snø 

Kommunedirektørens forslag til vedtak: 
 

1. Kommunedirektørens redegjørelse for deponering av snø tas til orientering. 

 

1. Sammendrag og konklusjon 
I et verbalforslag til handlingsplanperioden 2021-2024, ble det stilt spørsmål om 
hvorvidt utfordringer med avhending av snø og mangel på snødeponi kunne løses 
med snøsmeltelektere langs Askers kyst. Kommunale veier i Asker frembringer ikke 
nok snø alene, til å forsvare kostnadene knyttet til en snøsmeltelekter. Asker 
kommune har derfor søkt samarbeid om løsninger for håndtering av 
snø/snøsmelteanlegg med Viken fylkeskommune og omkringliggende kommuner. 

En snøsmeltelekter viser seg kostbar i investering og drift. Volumet av tilkjørt snø fra 
alle veier i Asker og Bærum er anslått og vurdert som for lavt for en slik løsning. 
Volumet er beregnet til 50-100 000 m3 per år. Til sammenligning har 
snøsmeltelekteren «Terje» i Oslo en kapasitet på 5-600 000 m3 per år. I det Viken-
ledete samarbeidet, jobbes det nå med kapasitetsberegninger for et landbasert 
snødeponi i Bærum.  

Det er små mengder snø som kjøres bort fra kommunale veier i Asker. Snøen 
regnes som ren og leveres på midlertidig deponi i Skytterveien, sør for Asker 
sentrum. Det ønskes et permanent snødeponi, med andre kombinerte 
helårsfunksjoner. Areal søkes avsatt gjennom kommuneplanens arealdel, som er 
under behandling. Renseløsning må vurderes ut ifra hva som leveres til deponi, og 
om det skal åpne også for forurenset snø fra andre aktører enn kommunal veidrift. Et 
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1. Sammendrag og konklusjon
I et verbalforslag til handlingsplanperioden 2021-2024, ble det stilt spørsmål om
hvorvidt utfordringer med avhending av snø og mangel på snødeponi kunne løses
med snøsmeltelektere langs Askers kyst. Kommunale veier i Asker frembringer ikke
nok snø alene, til å forsvare kostnadene knyttet til en snøsmeltelekter. Asker
kommune har derfor søkt samarbeid om løsninger for håndtering av
snø/snøsmelteanlegg med Viken fylkeskommune og omkringliggende kommuner.

En snøsmeltelekter viser seg kostbar i investering og drift. Volumet av tilkjørt snø fra
alle veier i Asker og Bærum er anslått og vurdert som for lavt for en slik løsning.
Volumet er beregnet til 50-100 000 m3 per år. Til sammenligning har
snøsmeltelekteren «Terje» i Oslo en kapasitet på 5-600 000 m3 per år. I det Viken-
ledete samarbeidet, jobbes det nå med kapasitetsberegninger for et landbasert
snødeponi i Bærum.

Det er små mengder snø som kjøres bort fra kommunale veier i Asker. Snøen
regnes som ren og leveres på midlertidig deponi i Skytterveien, sør for Asker
sentrum. Det ønskes et permanent snødeponi, med andre kombinerte
helårsfunksjoner. Areal søkes avsatt gjennom kommuneplanens arealdel, som er
under behandling. Renseløsning må vurderes ut ifra hva som leveres til deponi, og
om det skal åpne også for forurenset snø fra andre aktører enn kommunal veidrift. Et
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samarbeid med kommunens utbyggingsavdeling, Lier kommune og eventuelt Viken 
for fylkesveier, kan vurderes underveis i dette arbeidet.  

 

2. Bakgrunn for saken/saksopplysninger 
I forbindelse med Handlingsprogram 2021-2024 for Asker kommune, ble følgende 
verbalforslag stilt vedrørende snøsmeltelektere langs Askers kyst: 

Asker har en stor utfordring med avhending av snø og mangel på snødeponi. 

Oslo har en innovativ løsning i snøsmeltelekteren «Terje» utviklet av NCC som kan være 
aktuell for kystkommunen Asker. Dette er et sjøvannsdrevet snøsmelteanlegg som sparer 
fjorden og landdeponier for enorme mengder forurensning. Anlegget smelter snøen ved hjelp 
av energi som hentes ut av plusstemperatur i sjøvann. Under og etter smelteprosessen blir 
vannet renset for alle forurensninger som faste partikler, oljerester og tungmetaller. I tillegg 
kan anlegget gi en betydelig reduksjon av transportbehovet som behøves ved deponering. 
Med den lange kystlinjen Asker har, kunne man sett for seg flere slike lektere langs kysten 
vår. 

Kommunedirektøren bes fremlegge en sak i 1. kvartal 2021 som ser på mulighetene for slike 
anlegg i Asker. 

Grunnet forholdsvis små mengder bortkjørt snø fra kommunal vei i Asker, ble det 
etablert et samarbeid med Viken fylkeskommune og omkringliggende kommuner. Et 
samarbeidsprosjekt ledet av Viken har pågått over flere år og vurdert ulike løsninger 
og lokasjoner for håndtering av snø. 

Denne saken kommer nå som et svar på verbalforslaget og med en status for Asker 
kommune, i tillegg til Viken og Bærum. 

Snø som må flyttes i Asker kommune 

Mengder og opphav 

Fra kommunalt eide eller forvaltede arealer, er kommunedirektøren kjent med 
følgende behov: 

• Kommunale veier: det er kjørt bort i snitt 1.500 m3 snø per vinter de siste fire 
sesonger. Regner man i snitt 11 m3 per lastebil, tilsvarer dette 136 billass per 
år. I spesielt snørike år, vil det kunne bli opp mot 6-7.000 m3 snø som må 
flyttes. 

samarbeid med kommunens utbyggingsavdeling, Lier kommune og eventuelt Viken
for fylkesveier, kan vurderes underveis i dette arbeidet.
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vannet renset for alle forurensninger som faste partikler, oljerester og tungmetaller. I tillegg
kan anlegget gi en betydelig reduksjon av transportbehovet som behøves ved deponering.
Med den lange kystlinjen Asker har, kunne man sett for seg flere slike lektere langs kysten
vår.

Kommunedirektøren bes fremlegge en sak i J. kvartal 202J som ser på mulighetene for slike
anlegg i Asker.

Grunnet forholdsvis små mengder bortkjørt snø fra kommunal vei i Asker, ble det
etablert et samarbeid med Viken fylkeskommune og omkringliggende kommuner. Et
samarbeidsprosjekt ledet av Viken har pågått over flere år og vurdert ulike løsninger
og lokasjoner for håndtering av snø.

Denne saken kommer nå som et svar på verbalforslaget og med en status for Asker
kommune, i tillegg til Viken og Bærum.

Snø som må flyttes i Asker kommune

Mengder og opphav

Fra kommunalt eide eller forvaltede arealer, er kommunedirektøren kjent med
følgende behov:

• Kommunale veier det er kjørt bort i snitt 1.500 m3 snø per vinter de siste fire
sesonger. Regner man i snitt 11 m3 per lastebil, tilsvarer dette 136 billass per
år. I spesielt snørike år, vil det kunne bli opp mot 6-7.000 m3 snø som må
flyttes.
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Behovet på kommunale veier og sentrumsområder er størst i tettbygde områder. Det 
er spesielt i og rundt Asker sentrum, og dermed Asker nord, som står for den 
bortkjørte snøen. Veiene er usaltet, har lav trafikkmengde og snøen flyttes raskt. 
Snøen er vurdert/målt som ren. I Asker sør er det ikke kjent at snø er kjørt bort i 
nyere tid. Det kan imidlertid oppstå behov i tettbygde sentrumsområder, f.eks. Sætre 
eller Slemmestad. 

I tillegg kommer snø fra: 

• Kommunale eiendommer (formålsbygg m.m.). Noe behov, men vanligvis 
begrenset til et par lastebillass per år.  

• Byggeprosjekter i regi av Prosjekt og utvikling (PRU). Prosjektbasert og 
varierer stort.  

• Andre/private aktører/gårdeiere: Kommunen er ikke kjent med behovet for 
snødeponi hos private aktører, og har hatt ingen eller svært få henvendelser 
om dette.  

Fra fylkesveier og riksveier er det fra Asker og Bærum til sammen anslått et behov 
på: 

• Riksveier – 15.000 m3 pr år 
• Fylkesveier – 10.000 m3 pr år 

Tallene er ikke fordelt per kommune. I vintersesongen 2020/21 ble det ikke kjørt bort 
snø fra riksveier i Asker og Bærum. Det skal heller ikke være kjørt bort snø fra 
fylkesveiene i Asker de siste par årene. Samtidig vil det kunne aggregeres større 
mengder en svært snørik vinter. 

Deponering 

Snø fra kommunale veier og eiendommer i Asker deponeres i dag på midlertidig 
godkjent snødeponi i Skytterveien, 2 km sør for Asker sentrum. 

Snø fra utbyggingsprosjekter i kommunal regi (PRU) deponeres, ved behov, på 
godkjent deponi utenfor Asker kommune.  

Snø fra riksveier i Asker skal, ved oppstått behov, kjøres til deponi i Drammen 
kommune. Dette er inntil eventuell løsning med tilstrekkelig kapasitet er etablert 
nærmere, trolig i Bærum. 

Når det gjelder fylkesvei i Asker, er det ifølge kontraktsinnehaver, per i dag 
usikkerhet om hvor snø skal deponeres. 

Vikens utredning og videre planer 

Behovet på kommunale veier og sentrumsområder er størst i tettbygde områder. Det
er spesielt i og rundt Asker sentrum, og dermed Asker nord, som står for den
bortkjørte snøen. Veiene er usaltet, har lav trafikkmengde og snøen flyttes raskt.
Snøen er vurdert/målt som ren. I Asker sør er det ikke kjent at snø er kjørt bort i
nyere tid. Det kan imidlertid oppstå behov i tettbygde sentrumsområder, f.eks. Sætre
eller Slemmestad.

I tillegg kommer snø fra:

• Kommunale eiendommer (formålsbygg m.m.). Noe behov, men vanligvis
begrenset til et par lastebillass per år.

• Byggeprosjekter i regi av Prosjekt og utvikling (PRU). Prosjektbasert og
varierer stort.

• Andre/private aktører/gårdeiere: Kommunen er ikke kjent med behovet for
snødeponi hos private aktører, og har hatt ingen eller svært få henvendelser
om dette.

Fra fylkesveier og riksveier er det fra Asker og Bærum til sammen anslått et behov
på:

• Riksveier- 15.000 m3 pr år
• Fylkesveier - 10.000 m3 pr år

Tallene er ikke fordelt per kommune. I vintersesongen 2020/21 ble det ikke kjørt bort
snø fra riksveier i Asker og Bærum. Det skal heller ikke være kjørt bort snø fra
fylkesveiene i Asker de siste par årene. Samtidig vil det kunne aggregeres større
mengder en svært snørik vinter.

Deponering

Snø fra kommunale veier og eiendommer i Asker deponeres i dag på midlertidig
godkjent snødeponi i Skytterveien, 2 km sør for Asker sentrum.

Snø fra utbyggingsprosjekter i kommunal regi (PRU) deponeres, ved behov, på
godkjent deponi utenfor Asker kommune.

Snø fra riksveier i Asker skal, ved oppstått behov, kjøres til deponi i Drammen
kommune. Dette er inntil eventuell løsning med tilstrekkelig kapasitet er etablert
nærmere, trolig i Bærum.

Når det gjelder fylkesvei i Asker, er det ifølge kontraktsinnehaver, per i dag
usikkerhet om hvor snø skal deponeres.

Vikens utredning og videre planer
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Først Statens vegvesen, så Viken fylkeskommune, har i samspill med kommunene 
utredet behov og muligheter for håndtering av snø i Asker, Bærum og 
omkringliggende kommuner. Arbeidet omfatter alle veiklasser, samt enkle 
vurderinger av private interesser.  

I en utredning i regi av Statens vegvesen fra 2014, ble 15 lokasjoner for landbaserte 
og sjøbaserte snødeponier vurdert, inkludert Holmen og Slemmestad. Holmen ble 
vurdert som uaktuell grunnet forhold i kommuneplanen, som blant annet gikk på vern 
og friluftsinteresser. Slemmestad ble ikke avskrevet, men vurdert som geografisk 
langt unna målområdet. Utredningen hadde ikke en klar konklusjon og det ble på et 
senere tidspunkt bestilt en oppdatert utredning (fremlagt i oktober 2021). 

Utredning i regi av Viken – 2021 

I en rapport skrevet av Rambøll i oktober 2021, er det beregnet et samlet årlig behov 
for bortkjøring av snø på 50 000-100 000 m3, for riks-, fylkes- og kommunale veier i 
Asker og Bærum. Det er forsøkt å invitere Lier og Drammen til samarbeidet, uten at 
dette ser ut til å være videreført.  

Ulike varianter av snødeponier vurderes for nedslagsfeltet: 

• Snøsmeltelekter 
o Fordeler: tar i seg selv liten plass og kan slepes bort i sommerhalvåret. 

God renseeffekt. Spesielt gunstig der et større sentrumsområde (med 
mye bortkjøring av snø), ligger ved sjøen, da det kan spares inn mye 
transport. 

o Ulemper: Kostnaden for en snøsmeltelekter ligger på 25-30 mill. kr/år 
for en kontraktsperiode på 8 år, ihht. tilbud innhentet av Drammen 
kommune i 2021. Snøsmeltelekteren «Terje» i Oslo har en kapasitet 
per vinter på 5-600 000 m3. Beregnet behov for Asker og Bærum er 
50-100 000 m3. Ved lavere bruk enn topp-kapasitet, vil kostnaden per 
levert snø bli forholdsmessig høyere. Det kan også være utfordringer 
knyttet til lokalisering, dimensjonert veinett til kai og støyproblematikk 
ved transport og drift ved valgt lokalisering.  

• Landbasert anlegg 
o Basert på behovsberegningen (årlig mengde snø som deponeres fra 

alle veiklasser i Asker og Bærum), konkluderer rapporten med at 
landbasert anlegg er det som er aktuelt for området, og med 
lokalisering i Bærum kommune. En foreslått lokasjon, Avtjerna 
(Bærum), vurderes som aktuell, men med mulige 
kapasitetsutfordringer. Det anbefales derfor å supplere videre utredning 
med flere landbaserte lokaliteter, med bedre kapasitet og avrenning til 
større resipient (vannområde) enn ved Avtjerna.  

Først Statens vegvesen, så Viken fylkeskommune, har i samspill med kommunene
utredet behov og muligheter for håndtering av snø i Asker, Bærum og
omkringliggende kommuner. Arbeidet omfatter alle veiklasser, samt enkle
vurderinger av private interesser.

I en utredning i regi av Statens vegvesen fra 2014, ble 15 lokasjoner for landbaserte
og sjøbaserte snødeponier vurdert, inkludert Holmen og Slemmestad. Holmen ble
vurdert som uaktuell grunnet forhold i kommuneplanen, som blant annet gikk på vern
og friluftsinteresser. Slemmestad ble ikke avskrevet, men vurdert som geografisk
langt unna målområdet. Utredningen hadde ikke en klar konklusjon og det ble på et
senere tidspunkt bestilt en oppdatert utredning (fremlagt i oktober 2021).

Utredning i regi av Viken - 2021

I en rapport skrevet av Rambøll i oktober 2021, er det beregnet et samlet årlig behov
for bortkjøring av snø på 50 000-100 000 m3, for riks-, fylkes- og kommunale veier i
Asker og Bærum. Det er forsøkt å invitere Lier og Drammen til samarbeidet, uten at
dette ser ut til å være videreført.

Ulike varianter av snødeponier vurderes for nedslagsfeltet:

• Snøsmeltelekter
o Fordeler: tar i seg selv liten plass og kan slepes bort i sommerhalvåret.

God renseeffekt. Spesielt gunstig der et større sentrumsområde (med
mye bortkjøring av snø), ligger ved sjøen, da det kan spares inn mye
transport.

o Ulemper: Kostnaden for en snøsmeltelekter ligger på 25-30 mill. kr/år
for en kontraktsperiode på 8 år, ihht. tilbud innhentet av Drammen
kommune i 2021. Snøsmeltelekteren «Terje» i Oslo har en kapasitet
per vinter på 5-600 000 m3. Beregnet behov for Asker og Bærum er
50-100 000 m3. Ved lavere bruk enn topp-kapasitet, vil kostnaden per
levert snø bli forholdsmessig høyere. Det kan også være utfordringer
knyttet til lokalisering, dimensjonert veinett til kai og støyproblematikk
ved transport og drift ved valgt lokalisering.

• Landbasert anlegg
o Basert på behovsberegningen (årlig mengde snø som deponeres fra

alle veiklasser i Asker og Bærum), konkluderer rapporten med at
landbasert anlegg er det som er aktuelt for området, og med
lokalisering i Bærum kommune. En foreslått lokasjon, Avtjerna
(Bærum), vurderes som aktuell, men med mulige
kapasitetsutfordringer. Det anbefales derfor å supplere videre utredning
med flere landbaserte lokaliteter, med bedre kapasitet og avrenning til
større resipient (vannområde) enn ved Avtjerna.
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Status fra Viken 

Status fra Viken fylkeskommune høsten 2022, er at det arbeides videre med 
kapasitetsvurderinger på Avtjerna, i samspill med andre mindre tiltak. Kapasiteten 
søkes å dekke riksveier, fylkesveier og kommunale veier. Utfallet er imidlertid ikke 
sikkert.  

Veien videre for Asker kommune  

Basert på ovennevnte utredninger og planer, samt kommunedirektørens egen 
erfaring og kunnskap, vurderes følgende som viktig for Asker kommunes håndtering 
av snø fremover: 

Minimering av behov for bortkjøring av snø gjennom: 

• Regulering og byggesak  
o Vei og gatenormalen stiller krav til grøfter og plass til snøopplag på 

snuhammere. Kravene øker for områder som ligger høyere enn 85 
moh. 

o I utbyggingsprosjekter ivaretas plass til snø på egen eiendom gjennom 
strenge krav til felles uteoppholdsarealer. Disse arealene kan benyttes 
til snøopplag uten at dette er i strid med reguleringsbestemmelsene. 
Det vurderes å innføre bestemmelser/sjekklister for dokumentasjon av 
egnet snøopplag, tilsvarende håndtering av overvann på egen tomt.  

• Kommunale byggeprosjekter; det stilles krav til intern snødeponering. Kravene 
blir trolig mer utfyllende i neste versjon av tekniske og FDV-krav til 
prosjektene. 

• «Føre var»-rydding» av kryss før neste snøfall. Kommunens veioppsynsmenn 
retter fokus mot utsatte veier og kryss, spesielt inn mot varslede snøfall. 
Dermed kan snø freses/skyves unna lokalt, og kryssområdet er klar for mer 
snø, uten av det trenger å bli kritiske mengder. 

• Brøytekontraktene. Bortkjøring av snø er å regne som tiltak utenom 
kontraktsfestet arbeid og skal godkjennes på forhånd av Asker kommune. 
Dette skal sørge for at det ikke kjøres bort snø unødvendig eller av 
inntjeningsgrunner. 

Ytterligere behovskartlegging – snø og masser fra sommerdrift 

For Asker kommunes tjenesteområder, vil det være et visst behov for kjøring av snø 
til snødeponi, spesielt i snørike år. Oppsummert består behovet i hovedsak av 
kjøring fra samferdselsanlegg i sentrumsområder (spesielt Asker sentrum), enkelte 
kommunale byggeprosjekter, samt fra idrettsanlegg og formålsbygg. Snøen anses 
som både ren og forurenset, avhengig av hvor den kommer fra.   

Status fra Viken

Status fra Viken fylkeskommune høsten 2022, er at det arbeides videre med
kapasitetsvurderinger på Avtjerna, i samspill med andre mindre tiltak. Kapasiteten
søkes å dekke riksveier, fylkesveier og kommunale veier. Utfallet er imidlertid ikke
sikkert.

Veien videre for Asker kommune

Basert på ovennevnte utredninger og planer, samt kommunedirektørens egen
erfaring og kunnskap, vurderes følgende som viktig for Asker kommunes håndtering
av snø fremover:

Minimering av behov for bortkjøring av snø gjennom:

• Regulering og byggesak
o Vei og gatenormalen stiller krav til grøfter og plass til snøopplag på

snuhammere. Kravene øker for områder som ligger høyere enn 85
moh.

o I utbyggingsprosjekter ivaretas plass til snø på egen eiendom gjennom
strenge krav til felles uteoppholdsarealer. Disse arealene kan benyttes
til snøopplag uten at dette er i strid med reguleringsbestemmelsene.
Det vurderes å innføre bestemmelser/sjekklister for dokumentasjon av
egnet snøopplag, tilsvarende håndtering av overvann på egen tomt.

• Kommunale byggeprosjekter; det stilles krav til intern snødeponering. Kravene
blir trolig mer utfyllende i neste versjon av tekniske og FDV-krav til
prosjektene.

• «Føre var»-rydding» av kryss før neste snøfall. Kommunens veioppsynsmenn
retter fokus mot utsatte veier og kryss, spesielt inn mot varslede snøfall.
Dermed kan snø freses/skyves unna lokalt, og kryssområdet er klar for mer
snø, uten av det trenger å bli kritiske mengder.

• Brøytekontraktene. Bortkjøring av snø er å regne som tiltak utenom
kontraktsfestet arbeid og skal godkjennes på forhånd av Asker kommune.
Dette skal sørge for at det ikke kjøres bort snø unødvendig eller av
inntjeningsgrunner.
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For Asker kommunes tjenesteområder, vil det være et visst behov for kjøring av snø
til snødeponi, spesielt i snørike år. Oppsummert består behovet i hovedsak av
kjøring fra samferdselsanlegg i sentrumsområder (spesielt Asker sentrum), enkelte
kommunale byggeprosjekter, samt fra idrettsanlegg og formålsbygg. Snøen anses
som både ren og forurenset, avhengig av hvor den kommer fra.
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Asker kommune har andre veivedlikeholdsoppgaver, som resulterer i behov for 
mellomlagring av masser. Som eksempel, kan nevnes sandfangstømming. Dette er 
en lovpålagt oppgave etter forurensingsloven. Sandfang knyttet til veier og 
uteområder tar opp forurensing fra vannavrenning. Sandfangene tømmes jevnlig, og 
massene som fjernes er svært vannholdige. En kontrollert avrenning på lokalt 
deponi, vil kunne redusere mengden masser før eventuell videre transport til egnet 
mottak. I andre tilfeller vil masser kunne gjenvinnes og brukes på nytt.  

Etablering av fast deponi 

Asker kommune disponerer ett godkjent snødeponi, som ligger i Skytterveien like sør 
for Asker sentrum. Deponiet er godkjent ut vintersesongen 2022/23, men det søkes 
forlengelse inntil avklaringer er gjort i ny kommuneplan (arealdelen).  

I arbeidet med kommuneplanens arealdel har masseforvaltning vært et viktig tema. 
Det er foreslått arealer for deponering av snø og andre masser fra kommunal veidrift, 
som sandfangsmasser og strøgrus. Liahagen ved Engelsrud i Asker nord er et 
alternativ, med en kommunalt eiet tomt inntil E18. Ny arealdel er imidlertid ikke 
endelig vedtatt.  

Andre forhold 

Lier kommune har nylig annonsert behov for snødeponi. Dette vil undersøkes 
nærmere, for å se om det kan være hensiktsmessig å samarbeide på noen områder.   

Utredningen i Bærum er ikke ferdig. Det kan komme kapasitetsbegrensninger eller 
andre forhold, som tilsier at snø søkes levert til annet mottak. 

Det kan finnes godkjente private mottak sør i Asker kommune, som kan benyttes ved 
behov f.eks. fra Sætre og Slemmestad.  

 

3. Sakens relevans for de tre bærekraftsdimensjonene 
Miljø: Transport av snø tilfører utslipp og støy i nærområder og utslipp av 
klimagasser. Minst mulig flytting av snø bør tilstrebes og når den flyttes, bør det 
gjøres kortest mulig. Massedeponi må bygges opp i henhold til kvaliteten massene 
og gjeldende lovverk, for å unngå skader på naturmangfold og vannkvalitet i 
nedslagsfeltet til deponiet. 

Sosiale forhold: Å fjerne snø som er til hinder for fremkommelighet og 
trafikksikkerhet, spesielt der folk går, sykler, bruker rullestol e.l., er med å sikre like 
muligheter for livsutfoldelse. Dette kan også bidra til bærekraftsmålet om å stoppe 
klimaendringene, ved å legge til rette for flere fotgjengere og syklister på vinterstid. 
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Økonomi: Transport av masser, både snø og masser fra sommerdrift, koster per lass 
og per kilometer. Samtidig er det knyttet kostnader til etablering og drift av deponi, 
spesielt med avanserte rensemetoder. Å ikke bruke tilstrekkelig gode renseløsninger 
der det er behov, vil kunne koste i form av opprydding av skadde resipienter på et 
senere tidspunkt, om det i det hele tatt er mulig å utbedre i ettertid.   

 

4. Tidligere behandling 
I Formannskapsmøtet 09.02.2021, ble verbalforslag vedtatt videresendt 
kommunedirektøren, for fremlegging av sak for hovedutvalg for samfunnstjenester i 
løpet av 1.kvartal 2021.  

 

5. Kommunedirektørens vurdering 
Et snøsmelteanlegg er kostbart, både i investering og drift. Dermed er behovet for 
tilkjørt snø stort, for at det skal være lønnsomt. Asker og Bærum, i samarbeid med 
Viken, blir for små. Det vil trolig ikke bidra nok med supplering av ytterligere 
nabokommuner og det vil også være en transportutfordring om snøen skal hentes 
langt unna.  

I Asker sør kjøres det i praksis ikke bort snø. I nord er dette «krisetiltak», der det i 
sentrum eller tettbygd område går ut over trafikksikkerhet. Snøen skal kjøres vekk 
innen kort tid, slik at den ikke samler veiforurensing. Det jobbes for ytterligere 
redusering av volum, gjennom «føre var»-rydding av kryss og veier og 
forhåndsgodkjenning av bortkjøring av snø. I tillegg skal nye planer og 
byggeprosjekter kontrolleres for plass til snøopplag.  

Til kommunal veidrift ønskes et permanent lokalt snødeponi, med andre kombinerte 
helårsfunksjoner. Renseløsning må vurderes ut ifra hva som leveres til deponi, og 
om det skal åpne også for forurenset snø fra andre aktører enn kommunal vinterdrift. 
Et samarbeid med kommunens utbyggingsavdeling, Lier kommune og eventuelt 
Viken, for fylkesveier kan vurderes underveis i dette arbeidet. Det er foreslått arealer 
for deponering av snø i kommuneplanens arealdel, som vil være førende for ny 
løsning. Det søkes forlengelse av midlertidig snødeponi i Skytterveien for 
opprettholdelse av beredskap, innen ny løsning er på plass og vedtatt.  

 

Lars Bjerke 
kommunedirektør 

Dokumentet er elektronisk godkjent. 
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Saksframlegg 
 

Arkivsak Saksbehandler 
22/18331-3 Kaia Wøien Nicolaisen 

 

Behandles av Møtedato 
Utvalg for samfunnstjenester 01.12.2022 
 

Handlingsplan plast 

Kommunedirektørens forslag til vedtak: 
 

1. Handlingsplan plast datert 01.12.2022 vedtas 

2. Handlingsplanen rulleres årlig, eller når det kommer nye retningslinjer eller 
forskrifter som skal hensyntas 

3. Planen fremmes for hovedutvalg for samfunnstjenester årlig, og skal inkludere 
evaluering av tiltakene 

 

1. Sammendrag og konklusjon 
Handlingsplan plast er justert etter vedtak i hovedutvalg for samfunnstjenester 
03.11.2022, saksnr. 55/22.  

 

2. Bakgrunn for saken/saksopplysninger 
Handlingsplan plast ble tatt til orientering i hovedutvalg for samfunnstjenester 
03.11.2022. Utvalget ba om å få handlingsplanen tilbake med nye vedtakspunkter, 
og innarbeiding av konkrete punkter i handlingsplanen. Handlingsplanen er nå 
justert. 

Denne saken er en oppfølging av sak 55/22 om handlingsplan plast. 
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3. Sakens relevans for de tre bærekraftsdimensjonene 
Handlingsplan plast er spesielt relevant for bærekraftsmål 11, Bærekraftige byer og 
lokalsamfunn, som er et av Asker kommunes utvalgte mål. Et delmål er at 
«Askersamfunnet skal ha minimale negative konsekvenser på det ytre miljøet». 
Handlingsplanen er også relevant for bærekraftsmål 12, Ansvarlig forbruk og 
produksjon og 14, Livet i havet. 

Saken anses å være relevant for FNs bærekraftsmål. 

 

4. Tidligere behandling 
Saken ble behandlet i Hovedutvalg for samfunnstjenester 03.11.2022, saksnr. 
55/22, med følgende vedtak: 

Handlingsplanen tas i dag til orientering, og utvalget ber om å få den tilbake 
med følgende vedtakspunkter: 
 

• Handlingsplan plast av xx.xx.2022 vedtas. 
• Handlingsplanen rulleres årlig, eller når det kommer nye retningslinjer eller 

forskrifter som skal hensyntas. 
• Planen fremmes for Hovedutvalg for samfunnstjenester årlig, og skal 

inkludere evaluering av tiltakene. 
 

- Følgende innarbeides i planen: 
- Avfallsplan for småbåthavner skal gjelder for alle havner, ikke bare de som 

leier på kommunens grunn. 
- Kildehenvisning til nasjonale og globale mål og strategier 
- Kommunens anbud skal benyttes til å stille krav ved anskaffelser for å 

redusere plastbruk, herunder kreve at produktene ikke skal medføre vesentlig 
spredning av mikroplast og miljøgifter. 

- Det vurderes anskaffelse av oppsamlingsbeholdere for posesnus og sneiper. 
- Innføre tiltak som hindrer at gummigranulat fra kunstgressbaner havner i naturen 
- Handlingsplanen skal være i tråd med nasjonale mål for reduksjon av plast og 

EUs direktiv om engangsartikler av plast og utstyr fra fiskeri og EUs direktiv 
om emballasje og emballasjeavfall. 

- Asker kommune gir ikke støtte til etablering av kunstgressbaner som bruker 
gummigranulater. 

- Det innføres et forbud mot bruk av engangsprodukter i plast på kommunale 
arrangementer og på arrangementer på kommunal eiendom samt mot 
gatesalg av heliumballonger i Asker. 

- Støtte initiativ Plastfrie barnehager: Plast- og giftfrie barnehager 
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5. Kommunedirektørens vurdering 
Under gis en beskrivelse av hvordan de ulike punktene er i innarbeidet i planen 

- Avfallsplan for småbåthavner skal gjelder for alle havner, ikke bare de som 
leier på kommunens grunn.  

o Punktet er lagt inn i planen. 
- Kildehenvisning til nasjonale og globale mål og strategier.  

o Kildehenvisninger er lagt inn i planen. 
- Kommunens anbud skal benyttes til å stille krav ved anskaffelser for å 

redusere plastbruk, herunder kreve at produktene ikke skal medføre vesentlig 
spredning av mikroplast og miljøgifter.  

o Punktet er lagt inn i sin helhet. 
- Det vurderes anskaffelse av oppsamlingsbeholdere for posesnus og sneiper.  

o Kommunen har allerede et prøveprosjekt med sneipfritt-kasser som er 
satt ut i Sætre og Asker sentrum. 

- Innføre tiltak som hindrer at gummigranulat fra kunstgressbaner havner i naturen.  
o Punktet er lagt inn i sin helhet. 

- Handlingsplanen skal være i tråd med nasjonale mål for reduksjon av plast og 
EUs direktiv om engangsartikler av plast og utstyr fra fiskeri og EUs direktiv 
om emballasje og emballasjeavfall.  

o Planen er i tråd med dette. 
- Asker kommune gir ikke støtte til etablering av kunstgressbaner som bruker 

gummigranulater.  
o Fra 1. januar 2023 gis det ikke lenger spillemidler til kunstgressbaner 

med gummigranulat. I realiteten vil det si at det ikke lenger vil etableres 
nye kunstgressbaner med gummigranulat. 

- Det innføres et forbud mot bruk av engangsprodukter i plast på kommunale 
arrangementer og på arrangementer på kommunal eiendom samt mot 
gatesalg av heliumballonger i Asker.  

o I temaplan mot klimaendringer er det vedtatt at «Asker kommune skal, i 
samarbeid med næringslivet og frivilligheten, legge til rette for økt 
reparasjon, ombruk og delingsøkonomi for å sikre bærekraftig forbruk 
og avfallsreduksjon i askersamfunnet». Å jobbe mot redusert bruk av 
engangsprodukter i kommunen vil være en del av oppfølgingen av 
denne strategien. Dette kan blant annet følges opp ved å stille krav om 
å unngå engangsprodukter i plast ved inngåelse av avtaler om utleie av 
kommunal grunn. Alle sidene ved et forbud må vurderes i en større 
sammenheng. 

- Støtte initiativ Plastfrie barnehager: Plast- og giftfrie barnehager.  
o Punktet er lagt inn i sin helhet. 

 

Handlingsplan plast er en viktig del av kommunens arbeid med å ivareta miljø, klima 
og naturen rundt oss.  
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- Innføre tiltak som hindrer at gummigranulat fra kunstgressbaner havner i naturen.
o Punktet er lagt inn i sin helhet.

- Handlingsplanen skal være i tråd med nasjonale mål for reduksjon av plast og
EUs direktiv om engangsartikler av plast og utstyr fra fiskeri og EUs direktiv
om emballasje og emballasjeavfall.

o Planen er i tråd med dette.
- Asker kommune gir ikke støtte til etablering av kunstgressbaner som bruker

gummigranulater.
o Fra 1. januar 2023 gis det ikke lenger spillemidler til kunstgressbaner

med gummigranulat. I realiteten vil det si at det ikke lenger vil etableres
nye kunstgressbaner med gummigranulat.

- Det innføres et forbud mot bruk av engangsprodukter i plast på kommunale
arrangementer og på arrangementer på kommunal eiendom samt mot
gatesalg av heliumballonger i Asker.

o I temaplan mot klimaendringer er det vedtatt at «Asker kommune skal, i
samarbeid med næringslivet og frivilligheten, legge til rette for økt
reparasjon, ombruk og delingsøkonomi for å sikre bærekraftig forbruk
og avfallsreduksjon i askersamfunnet». A jobbe mot redusert bruk av
engangsprodukter i kommunen vil være en del av oppfølgingen av
denne strategien. Dette kan blant annet følges opp ved å stille krav om
å unngå engangsprodukter i plast ved inngåelse av avtaler om utleie av
kommunal grunn. AIie sidene ved et forbud må vurderes i en større
sammenheng.

- Støtte initiativ Plastfrie barnehager: Plast- og giftfrie barnehager.
o Punktet er lagt inn i sin helhet.

Handlingsplan plast er en viktig del av kommunens arbeid med å ivareta miljø, klima
og naturen rundt oss.
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Kommunedirektøren anbefaler at Handlingsplan plast vedtas og at planen rulleres 
årlig. 

 

Lars Bjerke 
kommunedirektør 

Dokumentet er elektronisk godkjent. 

 

Vedlegg:  

Handlingsplan plast Asker Kommune 01.12.2022 

 

Kommunedirektøren anbefaler at Handlingsplan plast vedtas og at planen rulleres
årlig.

Lars Bjerke
kommunedirektør

Dokumentet er elektronisk godkjent.

Vedlegg:

Handlingsplan plast Asker Kommune 01.12.2022
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